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Protokół nr BR.0002.13.2019 

z obrad XV sesji VIII kadencji Rady Miejskiej w Sulechowie 

z dnia 19 listopada 2019 r. 

 

Obrady rozpoczęto 19 listopada 2019 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 14:57 tego samego dnia. W 

posiedzeniu wzięło udział 21 radnych Rady Miejskiej w Sulechowie. 

 

1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Sulechowie stwierdził prawomocność obrad do podejmowania uchwał po przez 

obecność 19 radnych na ustawowy i faktyczny stan 21 radnych Rady Miejskiej w Sulechowie. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

Radni otrzymali porządek obrad. Przewodniczący Rady zaproponował zmianę porządku obrad po przez dodanie 

druku 185 i druku 186. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Stanisław Kaczmar, Krzysztof 

Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, 

Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz 

Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna 

Wojewoda 

NIEOBECNI (2) Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Przemysław Artur Mikołajczyk 

 

3. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

Uwag ani pytań do informacji nie było. 

 

4. Informacja Przewodniczących Komisji Rady Miejskiej z prac komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje w kolejności złożyli Przewodniczący Komisji Do Spraw Wsi Piotr Bodnar, Przewodniczący Komisji 

Przestrzegania Prawa i Ochrony Środowiska Przemysław Pokład, Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty i Kultury 

Miłosz Brodzikowski, Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Piotr Miszkiewicz. 

 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Sulechowa w okresie międzysesyjnym. 

Radna Arleta Barbara Lubieniec zapytała o zapisany w sprawozdaniu termin spotkania zespołu do spraw organizacji 

sieci szkół. Burmistrz poinformował, że termin w sprawozdaniu podano pomyłkowo. Radna zwróciła uwagę na 

zakres prac zespołu i poprosiła o sprecyzowanie czym on się właściwie będzie zajmował. 
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Radny Sebastian Tomasz Różycki zapytał o rozbudowę drogi gminne j w Brodach, oraz poprosił o sprecyzowanie 

jakie były decyzje w sprawie elektrowni fotowoltaicznych. Czy były one negatywne czy pozytywne. Radny zapytał 

także o odbiory prac oraz ścieżkę rowerową a zwłaszcza przejścia na ulicy Warszawskiej. 

Wojciech Kajetan Sołtys poinformował, że podstawowym tematem prac komisji będzie organizacja sieci szkół. 

Kwestie funkcjonowania oczywiście także będą podejmowane. W sprawie ścieżki to zadanie jest już zakończone, 

jednak zwrócono uwagę na mankamenty. W odrębnym działaniu zostaną one zlikwidowane w miarę możliwości. 

W sprawie decyzji środowiskowych są one pozytywne. 

 

6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał 

1) w sprawie rozpatrzenia skargi (druk nr 186) 

Mieszkanka Sulechowa, która złożyła skargę poinformowała o powodach jej złożenia i przebiegu załatwienia 

spornej sprawy. Mieszkanka Gminy wnosi o rekompensatę za użytkowanie jej działki samowolnie przez Gminę 

Sulechów. Mieszkanka wspomniała, że przy okazji tej skargi otrzymywała pogróżki, jednak nie zgłaszała tego 

organom. 

Radny Krzysztof Kluczyński poprosił o nie rzucanie oskarżeń na forum publicznym lub przekazanie konkretnych 

informacji kto i w jakich okolicznościach groził skarżącej.  

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Piotr Miszkiewicz przekazał, że kwestia roszczeń nie może być 

według właściwości rozpatrywana przez Radę Miejską i tę sprawę przekazuje się uchwałą pod rozpatrzenie 

burmistrzowi. Natomiast kwestia przewlekłości została przez komisje uznana przez komisję za bezzasadną. 

Radny Stanisław Kaczmar poprosił o konkretną informację na czego skarżąca oczekuje od Rady Miejskiej. 

Mieszkanka Sulechowa poinformowała, że wnioski złożyła w sierpniu a jest listopad. Mieszkanka nie może do dziś 

dysponować swoją własnością. Mieszkanka oczekuje informacji co powinna teraz uczynić i do kogo zwrócić się w 

sprawie roszczenia. 

Burmistrz Sulechowa Wojciech Kajetan Sołtys stwierdził, że gmina nie użytkowała terenu a jego dysponentem 

bezumownym jest i była raczej wspólnota mieszkaniowa. Teren po przez działania gminy został uprzątnięty. 

Burmistrz jest natomiast pewien, że żadne groźby nie były stosowane przez pracowników ratusza względem 

skarżącej  

Kierownik Wydziału ZP Damian Stachowiak przyznał, że uregulowanie kwestii własności zostało rozpoczęte przez 

pisma skarżącej. Gmina nie miała wiedzy na temat użytkowania działki. 

Mieszkanka Sulechowa poinformowała, że gmina musiała mieć wiedzę o użytkowaniu terenu bowiem istnieje 

podpisana umowa między gminą a wspólnotą. 

Burmistrz Sulechowa Wojciech Kajetan Sołtys (Ad Vocem) poinformował, że nie było umowy akurat na teren 

wspomniany w skardze. 

Radny Krzysztof Kluczyński zapytał, czy policja podejmie działania z urzędu w sprawie gróźb składanych skarżącej. 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia skargi (druk nr 186).  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krzysztof Kluczyński, Małgorzata 

Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna 
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Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew 

Trompa, Roman Wilczyński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Arleta Barbara Lubieniec, Jan 

Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Izabela Katarzyna Wojewoda 

 

2) w sprawie Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Sulechów na lata 2020 - 2030 (druk nr 185) 

Burmistrz Sulechowa Wojciech Kajetan Sołtys przyznał, że na początku kadencji prosił o wypracowanie swoistego 

drogowskazu inwestycyjnego. Cieszy, że na początku spisu znalazły się strefy przemysłowe. Trudno będzie 

wszystko zrealizować bez wsparcia zewnętrznego, aczkolwiek nie wiadomo o jakie zadania i w jakiej wysokości 

będzie można ubiegać się o dofinansowanie. Burmistrz zaapelował do radnych przy podejmowaniu tej uchwały o 

pamięć o realnych możliwościach finansowych. 

Przewodniczący Rady podkreślił, że w uchwale jest zapisane wprost, iż ich wykonanie będzie uzależnione od 

możliwości finansowych. 

Radny Roman Rakowski przypomniał, że w kadencjach poprzednich zasiadali w radzie radni, którzy i obecnie są 

członkami rady. Radny przypomniał, że zachowywana była kolejność realizacji zadań, a teraz tworzy się nową listę 

z nowymi zadaniami. Należy realnie patrzeć na co gminę stać. Radny wyraził także przekonanie, że w końcu 

dowiedział się także co dalej z kwestią cmentarza. 

Radna Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak przypomniała, że swego czasu sporządzono tak zwaną inwentaryzację 

potrzeb. Co dalej z realizacją zadań zawartych w tej inwentaryzacji? Według radnej należy wpisać do projektu 

punkt z zawartością pod nazwą „inne drogi i chodniki”. 

Radny Stanisław Kaczmar przyznał, że za kadencji Burmistrza Rakowskiego była lista dróg i chodników do realizacji, 

jednak teraz lista ta ma rangę uchwały. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

R. Murkowski - w załączniku w pozycji Gospodarka Komunalna i Ochrona Środowiska dodać punkt 1 - Budowa 

Cmentarza Komunalnego. 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna Jagodzińska-

Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, 

Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław 

Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka 

Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Jan Rerus - dodanie w załączniku w pozycji Inwestycje Drogowe punktu 11 - Dofinansowanie do budowy ronda na 

skrzyżowaniu ulic Koszarowej, Brzozowej, Konopnickiej, Styczniowej..  

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (8) Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Piotr Miszkiewicz, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Wojciech Szefner 
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PRZECIW (5) Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Radosław Murkowski, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew 

Trompa 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) Piotr Bodnar, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Przemysław Artur Mikołajczyk, Elżbieta 

Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Sebastian Tomasz Różycki, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna 

Wojewoda 

Głosowano wniosek w sprawie: 

S. Różycki - dodanie w załączniku w pozycji inwestycje drogowe podpunktu 12 - budowa dróg, chodników i 

oświetlenia innych niż wymienione powyżej realizowana ze środków Gminy Sulechów i zewnętrznych..  

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (18) Piotr Bodnar, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, 

Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, 

Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, 

Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna 

Wojewoda 

PRZECIW (1) Roman Wilczyński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Miłosz Mateusz Brodzikowski, Przemysław Antoni Pokład 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Sulechów na lata 2020 - 2030 (druk nr 185).  

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna Jagodzińska-

Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, 

Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław 

Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka 

Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

Radny Stanisław Kaczmar podziękował radnym za przyjęcie tej uchwały. Jednocześnie teraz stoi przed gminą 

zadanie zorganizowania pieniędzy na realizację a następnie wykonanie tych zadań. Radny zaapelował o podjęcie 

przez radnych również tego trudu. 

 

3) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sulechów na lata 2019-2028 

(druk nr 175), 

Burmistrz Sulechowa Wojciech Kajetan Sołtys przedstawił autopoprawki do projektu uchwały (autopoprawki 

stanowią załącznik do protokołu). 

Radny Sebastian Tomasz Różycki zapytał o zapis dat w projekcie oraz w autopoprawkach. 

Skarbnik Magdalena Klucznik poinformowała iż przedsięwzięcia z projektu budżetu na rok 2020 muszą zawierać 

wartości z WPF na lata 2019-2028. 
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Głosowano w sprawie: 

autopoprawek do projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Sulechów na lata 2019-2028 (druk nr 175), 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna Jagodzińska-

Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, 

Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław 

Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka 

Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

Głosowano w sprawie: 

o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sulechów na lata 2019-2028 

(druk nr 175), 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna Jagodzińska-

Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, 

Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław 

Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka 

Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

 

4) o zmianie uchwały budżetowej gminy Sulechów na 2019 rok (druk nr 176), 

Burmistrz Sulechowa Wojciech Kajetan Sołtys przedstawił autopoprawki do projektu uchwały (autopoprawki 

stanowią załącznik do protokołu). 

Głosowano w sprawie: 

autopoprawek do projektu uchwały o zmianie uchwały budżetowej gminy Sulechów na 2019 rok (druk nr 176),.  

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna Jagodzińska-

Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, 

Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław 

Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka 

Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

Głosowano w sprawie: 

o zmianie uchwały budżetowej gminy Sulechów na 2019 rok (druk nr 176), 
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Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna Jagodzińska-

Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, 

Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław 

Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka 

Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

 

5) w sprawie określania wysokości stawek podatku od nieruchomości w Gminie Sulechów (druk nr 158), 

Radny Jan Zdzisław Rerus przedstawił wnioski do projektu uchwały. Wnioski uzasadnił koniecznością podniesienia 

wpływów do budżetu. Radny przypomniał, że na posiedzeniach komisji radny Rakowski złożył wniosek o 

powiązanie podatków z inflacją. Wniosek ten sam wycofał z uwagi na nieprzychylne głosy pozostałych radnych. 

Radny przypomniał, że według informacji w roku przyszłym subwencja oświatowa będzie powiązana z wpływami 

z podatków, skoro wpływy te nie będą wyższe gmina będzie musiała ponieść wyższe koszty oświaty. Brak 

podniesienia niektórych podatków na pewno nie spowoduje zalewu nowych inwestorów, tak jak nie przyniosło w 

roku bieżącym. Radny sprzeciwił się przeniesieniu wszystkich podwyżek podatków na osoby fizyczne. 

Burmistrz Sulechowa Wojciech Kajetan Sołtys przyznał, że brak podwyżek podatków dla przedsiębiorców jest 

spowodowany chęcią ulżenia tej grupie. Nie miało to na celu zdobycie nowych inwestorów bo nad tym burmistrz 

pracuje w inny sposób. Niemniej jednak jest to jasny przekaz dla tej grupy – że nam na niej zależy. Burmistrz 

przypomniał, że stawki nie są zapisane na poziomie maksymalnym. 

Radny Jan Zdzisław Rerus (Ad Vocem) przypomniał, że brak podwyżek nie przyniesie nam więcej dochodów. 

Zmiany zaproponowane do uchwały nie zmienią in minus wpływów. Radny chce tylko ulżyć osobom fizycznym, 

których stawki podatkowe według radnego powinny być poniżej inflacji. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Jan Rerus: w paragrafie 1 pkt 2 lit a) zamiast stawki 0,74 zł od 1 m2, wpisać 0,73 zł od 1 m2. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 13, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) Czesław Stefan Grzeszyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Roman Rakowski, 

Jan Zdzisław Rerus 

PRZECIW (13) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Przemysław 

Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Przemysław Antoni Pokład, Wojciech Szefner, 

Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Elżbieta Krystyna Musiałek, Sebastian Tomasz Różycki 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Jan Rerus: w paragrafie 1 pkt 2 lit b) zamiast stawki 21,63 zł od 1 m2, wpisać 21,66 zł od 1 m2..  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 14, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
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ZA (5) Czesław Stefan Grzeszyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Roman Rakowski, 

Jan Zdzisław Rerus 

PRZECIW (14) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Przemysław 

Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Przemysław Antoni Pokład, Sebastian Tomasz Różycki, 

Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Elżbieta Krystyna Musiałek 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Jan Rerus: w paragrafie 1 pkt 2 lit f) zamiast stawki 7,28 zł od 1 m2, wpisać 7,24 zł od 1 m2..  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 14, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) Czesław Stefan Grzeszyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Roman Rakowski, 

Jan Zdzisław Rerus 

PRZECIW (14) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Przemysław 

Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Przemysław Antoni Pokład, Sebastian Tomasz Różycki, 

Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Elżbieta Krystyna Musiałek 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie określania wysokości stawek podatku od nieruchomości w Gminie Sulechów (druk nr 158),.  

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (17) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, 

Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna 

Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

PRZECIW (3) Czesław Stefan Grzeszyński, Arleta Barbara Lubieniec, Jan Zdzisław Rerus 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak 

 

6) w sprawie utraty mocy uchwały w sprawie zarządzenia poboru w drodze inkasa podatków i opłat lokalnych na 

terenie wiejskim Gminy Sulechów (druk nr 171), 

Burmistrz Sulechowa Wojciech Kajetan Sołtys przedstawił autopoprawki do projektu uchwały (autopoprawki 

stanowią załącznik do protokołu). 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie utraty mocy uchwały w sprawie zarządzenia poboru w drodze inkasa podatków i opłat lokalnych na 

terenie wiejskim Gminy Sulechów (druk nr 171),.  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (19) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna Jagodzińska-

Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, 

Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Przemysław Antoni Pokład, Roman 

Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew 

Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 

BRAK GŁOSU (2) Elżbieta Krystyna Musiałek, Roman Wilczyński 

 

7) w sprawie przejęcia od Województwa Lubuskiego przez Gminę Sulechów do realizacji części zadania publicznego 

w zakresie dróg publicznych (druk nr 172), 

Burmistrz Sulechowa Wojciech Kajetan Sołtys przedstawił autopoprawki do projektu uchwały (autopoprawki 

stanowią załącznik do protokołu). 

Radny Miłosz Mateusz Brodzikowski zwrócił się do radnego Jana Rerusa o przemyślenie kwestii zasadzenia drzew. 

Rady Jan Zdzisław Rerus przyznał, że zarządza wspólnotami w tym rejonie i zdaniem radnego posadzenie drzew 

spowoduje zacienienie budynków i ograniczenie dostępu światła słonecznego z uwagi na fakt iż ulica przebiega na 

osi północ - południe. Dodatkowo zacienienie może powodować zawilgocenie elewacji i rozwój glonów. 

Głosowano w sprawie: 

autopoprawek do projektu uchwały w sprawie przejęcia od Województwa Lubuskiego przez Gminę Sulechów do 

realizacji części zadania publicznego w zakresie dróg publicznych (druk nr 172),.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (12) Piotr Bodnar, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Piotr 

Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, 

Agnieszka Joanna Szeląg, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

PRZECIW (5) Czesław Stefan Grzeszyński, Przemysław Artur Mikołajczyk, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, 

Zbigniew Trompa 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) Miłosz Mateusz Brodzikowski, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, 

Przemysław Antoni Pokład 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przejęcia od Województwa Lubuskiego przez Gminę Sulechów do realizacji części zadania publicznego 

w zakresie dróg publicznych (druk nr 172),.  

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (16) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, 

Krzysztof Kluczyński, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna 

Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, 

Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 
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PRZECIW (3) Czesław Stefan Grzeszyński, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska 

 

8) w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu (druk nr 177), 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu (druk nr 177),.  

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna Jagodzińska-

Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, 

Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław 

Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka 

Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

 

9) w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział w działaniach ratowniczych lub szkoleniach pożarniczych 

dla członków ochotniczych straży pożarnych Gminy Sulechów (druk nr 173), 

Radny Sebastian Tomasz Różycki zadał pytanie o koszt podwyżki. 

Burmistrz Sulechowa Wojciech Kajetan Sołtys poinformował, iż będzie to wzrost o około 22 tysiące złotych. 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział w działaniach ratowniczych lub szkoleniach pożarniczych 

dla członków ochotniczych straży pożarnych Gminy Sulechów (druk nr 173),.  

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna Jagodzińska-

Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, 

Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław 

Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka 

Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

 

10) w sprawie programu współpracy Gminy Sulechów z organizacjami pozarządowymi prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na rok 2020 (druk nr 174), 

Burmistrz Sulechowa Wojciech Kajetan Sołtys poinformował o autopoprawkach do projektu uchwały 

(autopoprawki stanowią załącznik do protokołu). 

Radny Roman Rakowski zapytał, dlaczego zmieniono kwotę w paragrafie 7. Radny zapytał czy zgodnie z zapisami 

uchwały z 2010 roku nie wymagane są ponowne konsultacje projektu uchwały. 
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Burmistrz Sulechowa Wojciech Kajetan Sołtys poinformował, że nie było konsultacji. Burmistrz proponuje kwoty 

po konsultacjach, ale nie jest zobligowany do uwzględnienia konsultacji. Prowadzone były natomiast rozmowy z 

klubami radnych i ta autopoprawka została uzgodniona w takim kształcie aby została ona przyjęta przez radę. 

Radny Jan Zdzisław Rerus przyznał, że spotkanie klubów faktycznie się odbyło, jednak nie było większości, która by 

poparła tę zmianę. 

Przewodniczący przyznał, że spotkanie przebiegało w formie luźnej dyskusji bez głosowania i nie można 

jednoznacznie stwierdzić jaka opcja miała większość. 

Burmistrz Sulechowa Wojciech Kajetan Sołtys (Ad Vocem) przyznał, że brał pod uwagę liczebność klubów. 

Radny Roman Rakowski stwierdził, że te uzasadnienie jest chyba powodem aby z takich spotkań klub FORUM 

zrezygnował. Radny uznał, że jest to wykluczania radnych z prac w radzie. 

Radny Stanisław Kaczmar przyznał, że reprezentował klub na spotkaniu, ale potem konsultował z członkami klubu. 

Przewodniczący Rady przypomniał, że są to autopoprawki Burmistrza i radni mają możliwość głosowania nad nimi 

autonomicznie. 

Radny Jan Zdzisław Rerus (Ad Vocem) uznał, że radny Kaczmar się myli. Burmistrz wyraźnie powiedział, że różnicuje 

kluby pod względem wielkości i przyznaje posłuch tylko tym dużym. Radny podziękował Przewodniczącemu rady 

za próbę organizacji spotkań. 

Burmistrz Sulechowa Wojciech Kajetan Sołtys (Ad Vocem) stwierdził, że na spotkaniu były reprezentowane 

wszystkie kluby a decyzja należy do rady i każdy z radnych może podjąć decyzję autonomicznie.  

Głosowano w sprawie: 

autopoprawek do projektu uchwały w sprawie programu współpracy Gminy Sulechów z organizacjami 

pozarządowymi prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2020 (druk nr 174), 

Radny Jan Rerus poinformował, że Burmistrz z punktu widzenia formalnego nie zgłosił autopoprawek. 

Przewodniczący Rady poinformował, że według niego było jasne że zarządził głosowanie nad autopoprawkami, 

które radni mieli dołączone do projektu uchwały w aplikacji e-sesja. 

Radny Jan Rerus poinformował, że nie było formalnego zgłoszenia autopoprawek. 

Przewodniczący rady zarządził 5 minutową przerwę. Po przerwie obrady wznowiono. 

Przewodniczący rady poinformował, że rada głosowała nad autopoprawką zgłoszoną elektronicznie. 

Przewodniczący stwierdził, że system nie zezwolił z przyczyn technicznych do przeprowadzenia poprawnego 

głosowania. Przewodniczący poinformował iż system zamknął głosowanie nie dopuszczając go do głosowania. 

Radca prawny poinformowała iż najlepiej będzie nie tyle powtarzać głosowanie nad autopoprawką co po prostu 

prawidłowo ją przegłosować. 

Burmistrz Sulechowa zgłosił formalnie autopoprawki. 

Radny Jan Rerus stwierdził, że wypowiedź radcy iż, ktoś nie głosował oznacza iż głosowania nie było jest bardzo 

istotna. Radny stwierdził, że to świetne rozwiązanie dla kogoś kto nie chce przyjąć jakiejś poprawki lub uchwały. 

Radny Stanisław Kaczmar poinformował, że nie miał możliwości głosować z uwagi na wyłączenie się głosowania. 

Wyniki głosowania nad zgłoszonymi autopoprawkami. 

ZA: 14, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
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ZA (14) Miłosz Mateusz Brodzikowski, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Krzysztof 

Kluczyński, Przemysław Artur Mikołajczyk, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni 

Pokład, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman 

Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

PRZECIW (4) Czesław Stefan Grzeszyński, Piotr Miszkiewicz, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Piotr Bodnar, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie programu współpracy Gminy Sulechów z organizacjami pozarządowymi prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na rok 2020 (druk nr 174), 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (16) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna Jagodzińska-

Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Przemysław Artur Mikołajczyk, Radosław Murkowski, Elżbieta 

Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna 

Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

PRZECIW (3) Piotr Miszkiewicz, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska 

 

11) w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2020 rok (druk nr 178), 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna Jagodzińska-

Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, 

Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław 

Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka 

Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

 

12) w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2020 rok (druk nr 179), 

Radny Sebastian Tomasz Różycki zapytał o nieruchomość o której pisano na portalu internetowym Urzędu 

Marszałkowskiego a powiązanym z tym tematem. Podobno UZ wraz z NZOZ Nowy Dworek prowadzą rozmowy o 

przejęciu budynku w Sulechowie aby utworzyć tam filię ośrodka. 

Burmistrz Sulechowa Wojciech Kajetan Sołtys poinformował, że nie zna żadnych szczegółów dotyczących tej 

nieruchomości. 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2020 rok (druk nr 179),.  

Wyniki głosowania 
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ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (20) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna Jagodzińska-

Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, 

Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław 

Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka 

Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 

BRAK GŁOSU (1) Roman Wilczyński 

 

13) w sprawie zapewnienia wspólnej obsługi jednostek organizacyjnych Gminy Sulechów zaliczanych do sektora 

finansów publicznych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Sulechów (druk nr 180), 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, 

Krzysztof Kluczyński, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna 

Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela 

Katarzyna Wojewoda 

PRZECIW (5) Czesław Stefan Grzeszyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Roman 

Rakowski, Jan Zdzisław Rerus 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Sebastian Tomasz Różycki 

BRAK GŁOSU (1) Roman Wilczyński 

 

14) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Sulechów (druk nr 181), 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (19) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna Jagodzińska-

Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, 

Przemysław Artur Mikołajczyk, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, 

Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, 

Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 

PRZECIW (1) Piotr Miszkiewicz 

BRAK GŁOSU (1) Roman Wilczyński 

 

15) o zmianie studium uwarunkowań i zagospodarowania przestrzennego Gminy Sulechów (druk nr 184), 

Wyniki głosowania 



13 
 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (19) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna Jagodzińska-

Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, 

Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Przemysław Antoni Pokład, Roman 

Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew 

Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Elżbieta Krystyna Musiałek 

BRAK GŁOSU (1) Roman Wilczyński 

 

16) w sprawie przystąpienia do sporządzenia projektu zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

części obrębu Krężoły, części obrębu Kruszyna i części obrębu 2 miasta Sulechów (druk nr 182), 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (20) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna Jagodzińska-

Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, 

Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław 

Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka 

Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 

BRAK GŁOSU (1) Roman Wilczyński 

 

17) w sprawie przystąpienia do sporządzenia projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 

terenów w obrębie geodezyjnym Nowy Świat i w obrębie 2 miasta Sulechów (druk nr 183). 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (20) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna Jagodzińska-

Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, 

Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław 

Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka 

Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 

BRAK GŁOSU (1) Roman Wilczyński 

 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radny Przemysław Mikołajczyk zapytał czy z części boiska przy ulicy Piaskowej wykonać doraźne miejsca 

parkingowe. Pracownicy szkoły nr 3 poprosili o spotkanie w sprawie objaśnienia im warunków pracy w 

nowopowstałym CUW. 
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Radna Arleta Lubieniec poinformowała iż w szpitalu w Sulechowie od dziś na skierowanie można korzystać z 

tomografu. 

Radny Jan Rerus zapytał: jakie działania gmina podejmuje w kwestii zmiany obszaru ochrony konserwatora 

zabytków, o projekt uchwały w sprawie oznaczenia 2 strefy usług taksówkowych, do kiedy zostanie uregulowana 

strategia udostępniania podwórek, od kiedy zostanie udostępniona do ruch ulica Mieszka I, na jakim etapie są 

przygotowania do poszerzenia drogi, co stało się z kwotą dywidendy jaka SuPekom przekazał Gminie – w związku 

z tym radny prosi o podanie kwot wynagrodzeń w spółce. Radny wyraził oburzenie na odpowiedź Burmistrza w 

sprawie CUW, które według radnego zawiera obraźliwe i przykre sformułowania. Radny odebrał pismo jako przytyk 

dla radnego, który tylko się czepia. Radny wyraził stwierdził, iż nie życzy sobie na przyszłość takich przytyków. 

Radny stwierdził, że gmina nie jest przygotowana na utworzenie CUW. Brak jest odpowiedzi na przykład na temat 

miesięcznych kosztów funkcjonowania CUW, brak odpowiedzi na temat zatrudnienia. Zdaniem radnego schemat 

organizacyjny CUW odbiega od przyjętej uchwały. Schemat odłącza pod CUW szkoły natomiast przyłącza 

przedszkole nr 7 co jest znów niezgodne z uchwałą. W sprawie pracowników objętych ochroną emerytalną nie ma 

poprawnej informacji. Brak szczegółowego wyznaczenia lokalizacji siedziby. Planowane jest przejęcie zarządzania 

busami szkolnymi, a radni przyjmowali uchwałę z wiedzą inną. CUW według uchwały przejmuje sprawy BHP. 

Jednak według wiedzy radnego to dyrektor musi zlecić wykonanie usług BHP. Radny przyjął iż nie będzie składał 

znowu zapytania ale poczeka na odpowiedź 14 dni i chce je uzyskać na piśmie. 

Radna Małgorzata Matuszewska zapytała o zakończenie ścieżki rowerowej na ulicy Warszawskiej – dlaczego 

zostały namalowane znaki na ulicy i czy można tam parkować samochody. Sytuacja na ulicy jeśli chodzi o 

bezpieczeństwo jest nieprawidłowa. 

Radny Roman Rakowski przypomniał, że wielokrotnie prosił o informację o zyskach jakie gmina odniesie z 

powołania CUW i do dziś w zasadzie nic w tej materii nie wiadomo. Pan burmistrz sporządza materiały na temat 

funkcjonowania jednostki i kosztów z tym związanych już po uchwaleniu uchwały. Czy można było analizy kosztów 

i zysków przygotowywać wcześniej. Radny zapytał czy powołanie jednostki jest uzgodnione ze związkami 

zawodowymi a jeśli tak to jaka jest ich opinia. 

Radny Piotr Miszkiewicz zapytał o przejście dla pieszych na ulicy Odrzańskiej – dlaczego znaki drogowe w tym 

miejscu są mniejsze niż przyjęte w gminie. Radny zapytał czy miejsce to będzie także oświetlone. Radny zapytał 

także czy można wszystkie przejścia dla pieszych pokryć farbą odblaskową. Radny zwrócił uwagę, że wokół placu 

Wilhelma Pluty cały czas parkują auta a nie tak jak powinno być tylko na czas wyładunku towarów do sklepów. 

Radny zapytał na jakim etapie jest realizacja postanowienia proceduralnego podjętego przez radę latem. 

Radny Czesław Grzeszyński poinformował iż nie zgadza się zdaniem Burmistrza który uznał klub Forum za mniej 

ważny niż inne. Każdy z członków klubu jest członkiem komisji i wszyscy są zapoznani z tematami mawianymi na 

sesjach i komisjach. 

Radny Wojciech Szefner zapytał o możliwość podniesienia temperatury wody w basenie – mieszkańcy skarżą się iż 

jest ona zbyt niska. 

Radna Krystyna Jagodzińska-Kochaniak zwróciła uwagę na konieczność dokończenia budowy chodnika na ulicy 

Gdańskiej w Krężołach. Radna odczytała swoją interpelację w tej sprawie (stanowi załącznik do protokołu). Radna 

zawnioskowała o ujęcie tego zadania w budżecie na rok 2020. 

Radny Piotr Miszkiewicz zapytał o możliwość organizacji jarmarku bożonarodzeniowego z gminami ościennymi. 

Radny poprosił o postawienie kilku ławek na ciągu pieszym – ul. Kusocińskiego. 

Radny Piotr Bodnar zgodził się z radną Krystyną Jagodzińską-Kochaniak w kwestii chodnika. 

Radny Sebastian Różycki podziękował za odpowiedź na swoją interpelację w kwestii gospodarki odpadami. Radny 

poprosił o informowanie mieszkańców gdzie mogą pozbywać się odpadów, których nie przyjmuje PSZOK. 

Radna Izabela Wojewoda zapytała o informowanie mieszkańców na temat Budżetu Obywatelskiego oraz 

Informowania szkół w zakresie realizacji dokumentacji przychodów i wydatków rad rodziców. Zapytania stanowią 

treść interpelacji złożonych przez radną i stanowią załącznik do protokołu. 
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8. Zapytania sołtysów i mieszkańców Gminy Sulechów. 

Sołtys Sołectwa Kruszyna Ryszard Dominiak poinformował o proteście mieszkańców w sprawie drogi Sulechów-

Trzebiechów. 

 

9. Przerwa. 

Przewodniczący zarządził 15 minut przerwy. Po przerwie obrady wznowiono. 

 

10. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

Przyjęcie protokołu z obrad z dnia 18 października 2019 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (18) Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, 

Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław 

Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan 

Zdzisław Rerus, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela 

Katarzyna Wojewoda 

BRAK GŁOSU (3) Piotr Bodnar, Elżbieta Krystyna Musiałek, Sebastian Tomasz Różycki 

 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

Burmistrz Sulechowa Wojciech Kajetan Sołtys poinformował co następuje: działka przy boisku na ulicy Pisakowej 

może być przystosowana do funkcji parkingu. W sprawie strefy konserwatorskiej Gmina otrzymała pismo z 

ministerstwa właściwego, iż zostanie ona zrewidowana. W jaki sposób się to zakończy na razie nie wiadomo. W 

sprawie oznaczenia stref taksówkowych oznacza to ustawienie znaków w mieście i na jego granicach. Burmistrz 

nie był w stanie określić kiedy zostanie przygotowana stosowna uchwała. Wyłączanie podwórek trwa od 

października. Koniec przewidywany jest na koniec I kwartału 2020. W ciągu najbliższych 2 tygodni do 1 miesiąca 

ruch na ulicy Krańcowej zostanie przywrócony. W sprawie poszerzenia drogi do osiedla – ulica Tkacka napotkano 

problem – właściciel terenu nie chce go przekazać a cena jaką żąda za ten teren jest zaporowa. W sprawie 

zarobków pracowników SuPeKom, spółka przygotuje stosowny materiał. W sprawie ścieżki na ulicy Warszawskiej 

należy podkreślić, że znaki sugerują rowerzystom, że muszą poruszać się po jezdni. Auta mogą się tam 

zatrzymywać. Znaki na ulicy Odrzańskiej będą ustawione w normalnym rozmiarze. Oświetlenie będzie następnym 

etapem prac w tym miejscu. W sprawie parkowania przy Placu Biskupa Wilhelma Pluty rozważano możliwość 

zamknięcia drogi. W sprawie ostatecznego rozwiązania nie podjęto jednak żadnej decyzji. W sprawie 

postanowienia proceduralnego zakończono wczoraj próbę polubownego zakończenia sprawy. Burmistrz 

stwierdził, że weryfikacja temperatury wody wykazała, iż jest ona właściwa. W sprawie powołania CUW konsultacji 

z związkami zawodowymi jeszcze nie było. Według ustawy jest na to czas na 30 dni przed utworzeniem. 

Radny zapytał, czy to prawidłowe aby konsultacji ze związkami zawodowymi dokonywać właściwie post factum. 

Burmistrz Sulechowa poinformował, że zgodnie z prawem nie było takiej konieczności. Co do analiz Burmistrz 

wyraził pogląd, iż wszystkie wymagane informacje zostały przekazane. W sprawie wpisania budowy chodnika w 

Krężołach to wpisanie tego zadania zależeć będzie od możliwości finansowych. W sprawie wspólnej organizacji 

jarmarku to jest to oczywiście możliwe. Zapytania zostaną przekazane do gmin ościennych. Ławki na ulicy 

Kusocińskiego na pewno nie zostaną ustawione w tym roku. W sprawie gospodarowania odpadami, na wszystkich 
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spotkaniach są te tematy poruszane i w miarę możliwości mieszkańcy są informowani co z danymi frakcjami robić. 

Informacja na ten temat pojawi się także w liście do mieszkańców, który wystosowany zostanie do mieszkańców z 

informacją na temat podatków. W sprawie budżetu obywatelskiego ilość uczestników była największa od lat. 

Zatem skromne propagowanie tej inicjatywy chyba wystarczyło. Burmistrz poinformował, że na interpelację w 

sprawie rad rodziców oczywiście zostanie udzielona odpowiedź na piśmie. Burmistrz przyznał, że do tej pory nie 

uzyskano odpowiedzi na zadana przez radną pytania, które także gmina przekazała do ministerstwa. Według 

burmistrza rady rodziców nadal mogą pracować według regulaminów. Burmistrz przyznał, że przedstawiciele 

gminy uczestniczyli w proteście o jakim mówił sołtys Dominiak. Burmistrz uznał, że remont drogi może się odbyć 

także w przypadku gdy nie będzie możliwości wycięcia drzew. 

 

12. Wolne wnioski i informacje. 

Radny Roman Rakowski złożył zdanie odrębne do druku 158 – radny zagłosował pomyłkowo za całą uchwałą a jest 

jej przeciwny. Radny poinformował, że w czasie kadencji kiedy był burmistrzem według informacji uzyskanych z 

gminy udzielone były podwyżki wynagrodzeń dwukrotnie – wbrew temu co insynuował radny Krzysztof Kluczyński. 

Burmistrz Sulechowa Wojciech Kajetan Sołtys zaprosił na jarmark Bożonarodzeniowy w dniu 7 grudnia 2019 r. 

Radna Małgorzata Jolanta Matuszewska złożyła zdanie odrębne do druku 158 – radna zagłosowała pomyłkowo za 

całą uchwałą a jest jej przeciwna. 

 

13. Zamknięcie obrad sesji. 

Przewodniczący stwierdził zrealizowanie wszystkich punktów porządku obrad a następnie zamknął je wygłaszając 

formułę: „zamykam obrady XV sesji VIII kadencji Rady Miejskiej w Sulechowie”. 


